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Dnr 2024/4 

KS § 31 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Byggen av mindre hus i Sala 

- Nämndinitiativ från Tomas Bergling (M) – Grönyteskötsel 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga till följande ärenden till föredragningslistan: 

- Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Byggen av mindre hus i Sala 

- Nämndinitiativ från Tomas Bergling (M) – Grönyteskötsel 

att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

 

 

4S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
4e

14
54

c-
06

30
-4

51
9-

a6
e0

-e
a2

d5
8e

50
18

f



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2021/338 

KS § 32 Information: Nuläge förutsättning för myggbekämpning  

INLEDNING 
Verkställande direktör för Nedre Dalälven Charlotta Heimersson presenterar 
information om nuläget och förutsättningarna för myggbekämpning. Charlotta 
Heimersson redovisar för att de i dagsläget har bekämpningsmedel i lager för en 
bekämpning på cirka 5000 hektar. Förra året, 2023, genomfördes tre bekämpningar 
på cirka 12 000 hektar totalt. Behovet var dock på cirka 20 000 hektar. 

Kommunerna som ingår i Nedre Dalälven har den 14 september 2023 skickat en 
skrivelse till regeringen. Där begärde kommunerna medel kopplade till 2023 års 
bekämpning, medel för att säkerställa 2024 års bekämpning samt ytterligare medel 
för bekämpningskostnader inför 2024 och 2025. Inget beslut om statligt medel finns 
ännu. 

Charlotta Heimersson upplyser om att beställning av myggbekämpningsmedel 
behöver göras omgående för att säkerställa leverans till säsongen 2024 och att 
statliga medel behövs för att kunna genomföra bekämpningen 2024 och för att ha 
möjlighet att bekämpa 2025.  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/169 

KS § 33 Finansiering av Sala Silvergruva AB  

INLEDNING 
Sala Silvergruva AB bär kommunens ansvar för det kulturhistoriska området, 48 
byggnader och 32 hektar mark samt bedriver turistverksamhet med guidade 
visningar, utställningar, mat & fika, logi, konferens och företagsevent. Det finns ett 
mycket stort värde i och därigenom lagligt skydd för den kulturmiljö bolaget 
förvaltar och som kommunen för alltid kommer att ha ekonomiskt ansvar för. 
Turistverksamheten har bedrivits under många år och är högt värderad av besökare 
från hela Sverige. Pandemiåren 2020–2021 drabbade verksamheten hårt och det tar 
lång tid att komma tillbaka till samma nivå som innan. 

En trygg och långsiktig hållbar finansiering är en förutsättning för att kunna driva 
och utveckla verksamheten vid Sala Silvergruva. Sala Silvergruva AB bidrar som 
aktivt besöksmål till: 

• kommunens mål och vision 

• en förstärkning av varumärket Sala 

• att ge Sala ökad attraktivitet som bostadsort 

• en givande plats för rekreation och lärande för invånarna 

• att locka besökare till Sala 

Bolagets långa, tuffa ekonomiska bakgrund och den mycket utmanande tiden under 
pandemiåren 2020–2021 och delvis 2022 har inneburit en utmanande situation för 
Sala Silvergruva AB. Bolaget har stora ansamlade förluster (26 miljoner) trots 
genomsnittligt kommunalt bidrag på ca 6 miljoner kr sedan 2016, en hög 
skuldsättning (17,2 miljoner) och svag likviditet.  

En ständigt underfinansierad och högt skuldsatt verksamhet är ett stort hinder och 
har på ett negativt sätt påverkat bolagets verksamhet. 

Tre olika alternativ för att ta bolaget vidare presenteras som ett underlag för beslut 
av ägaren Sala kommun. 

1. Avveckla verksamheten och enbart sköta drift och underhåll av området 

2. Behålla dagens befintliga verksamhet 

3. Satsa och utveckla verksamheten 

Beslutsunderlag 
KS 2024.607, Finansiering av Sala Silvergruva AB 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att bevilja en likviditetsförstärkning om 6 500 000 kronor för år 2024 för Sala 
Silvergruva AB, att tas ur kommunstyrelsens förfogande.  

6S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
4e

14
54

c-
06

30
-4

51
9-

a6
e0

-e
a2

d5
8e

50
18

f



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 33 forts. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

Johanna Ritvadotter (V), Anders Wigelsbo (C) och Marcus Söderlund (SD) yrkar 
bifall till ordförandens förslag. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att bevilja en likviditetsförstärkning om 6 500 000 kronor för år 2024 för Sala 
Silvergruva AB, att tas ur kommunstyrelsens förfogande.   

Protokollsanteckning 
Erik Hamrin (M) inkommer med protokollsanteckning. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Sala Silvergruva AB 
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Sala 2024-03-08 

 
 

Protokollsanteckning KS 2024-03-07 

Punkt: Finansiering av Sala Silvergruva AB 

 

Att besluta om ytterligare ett tillskott till Sala Silvergruva är inte ett lätt 
beslut att ta. Det handlar inte om gruvan, dess roll och dess värde för 
Sala kommun. Det finns en stor enighet om detta bland alla politiska 
partier i Sala. 

Beslutet är svårt på grund av vad det innebär ekonomiskt och sett till 
Sala kommuns egna, minst sagt ansträngda finanser. Året 2023 var 
mycket dåligt för kommunens ekonomi, skillnaden mellan vårt resultat 
och vårt balanskravsresultat är -73 miljoner kronor.  

En framskrivning av det resultatet till i år visar med all tydlighet att 
kommunen inte har en krona över till något icke-budgeterat.  

De alternativ kommunstyrelsen nu fått är dessvärre resultatet av 
politisk förhalning. Sala kommuns styrande partier valde nämligen att 
redan juni 2023 avslå vårt förslag att omgående genom en utredning 
för att hitta nya vägar framåt.  

Det är uppenbart att vi, på grund av kommunstyrelsens beslut i juni 
2023, inte kommit så långt som vi borde eller kunde ha gjort. Det 
betalar vi tyvärr ett högt pris för i och med dagens beslut. 

 

 

 

 

 

För Moderaterna 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 
Tomas Bergling (M), ledamot kommunstyrelsen 
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Dnr 2024/132 

KS § 34 Information: Kommunkompassen - Utvärdering av Sala kommun 
2023  

INLEDNING 
Utvärderingen av Sala kommun genomfördes i september år 2023 och var Salas 
andra utvärdering enligt Kommunkompassens kriterier. Sedan den tidigare 
utvärderingen 2019 har verktyget reviderats och är därmed inte fullt ut jämförbar 
med årets resultat.  

Utvärderingsgruppen har studerat dokument, granskat kommunens hemsida, 
sociala medier och genomfört intervjuer med cirka 25 personer i organisationen. 
Bland de intervjuade fanns förtroendevalda, ledande tjänstepersoner och fackliga 
representanter. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.982, missiv 
KS 2024.417, Kommunkompassen- utvärdering av Sala kommun 2023 
KS 2024.993, Presentation Kommunkompassen 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsens beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Dnr 2024/163 

KS § 35 Långsiktig finansiell analys (LFA)  

INLEDNING 
Ekonomichef Inger Lindström visar Långsiktig finansiell analys (LFA) som PwC 
hjälpt 90 kommuner att genomföra. Sedan några år tillbaka erbjuds de som 
genomfört en LFA ett löpande beräkningsunderlag, en så kallad LFA-prenumeration. 

Just nu är det cirka tio kommuner som har en LFA-prenumeration där leverans sker 
vid tre tillfällen. Kunden levererar ett grundmaterial som är utgångspunkten för 
analysen. Med samma förutsättningar som grund möjliggör det jämförelser mellan 
tillfällena. Vid första tillfället levereras även en sammanställning av några relevanta 
finansiella nyckeltal.  

Analysen är inte en prognos, det är snarare kalkyler för olika alternativa scenarier 
och handlingsalternativ som ger underlag för planering och beslutsfattande. 

En långsiktig finansiell analys syftar till att ge en oberoende och objektiv bild av en 
kommuns ekonomiska förutsättningar till och med så långt kommunens 
befolkningsprognos sträcker sig. Modellen beaktar konsekvenserna av de 
investeringar som krävs för att hantera befolkningsförändringen eller de förändrade 
ambitionerna.  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

 

10S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
4e

14
54

c-
06

30
-4

51
9-

a6
e0

-e
a2

d5
8e

50
18

f



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/234 

KS § 36 Dispensansökan för räddningstjänsten  

INLEDNING 
Från och med den 1 oktober 2023 gäller nya regleringar om dygnsvila som uppfyller 
minimikraven enligt EU:s arbetstidsdirektiv 2003/88/EG. Direktiven kräver bland 
annat 11 timmars dygnsvila under varje 24-timmarsperiod.   

Genom en tilläggsöverenskommelse som träder i kraft den 1 februari 2024 finns en 
möjlighet till dispens. Dispens innebär att den sammanlagda arbetstiden vid 
planerad förläggning av ordinarie arbetstid i kombination med jour kan överstiga 20 
timmar. Den sammanlagda arbetstiden får dock som högst uppgå till 24 timmar. 

I överenskommelsen nämns särskilt räddningstjänst som en verksamhet som kan 
behöva dispens.  

Beslut om att begära dispens ska fattas av den högsta ledningen i kommun. Med 
högsta ledning avses kommunstyrelse enligt SKRs skrivelse. 

På kommunstyrelsens arbetsgivardelegation den 9 januari beslutades att Sala 
kommun skulle skicka in en ansökan om dispens gällande räddningstjänsten till den 
centrala Arbetstidsnämnden. Tf. Räddningschef Andreas Fernros deltog på mötet 
och föredrog ärendet.  

Den 25:e januari återkopplar Arbetstidsnämndens kansli och efterfrågar 
mer information om korrekt beslutandeinstans enligt Sala kommuns 
delegationsordning.   
 
Sala kommun svarar samma dag på ovanstående genom att bifoga reglementet där 
det bl.a. framgår i punkt 4,1,3:  ”Arbetsgivardelegationen (AG) är kommunstyrelsens 
organ för personalpolitiska frågor. Arbetsgivardelegationen hanterar samtliga 
strategiska personalfrågor och i förekommande fall enskilda personalärenden.” 
 
Den 26:e januari återkopplar Arbetstidsnämndens kansli med en bekräftelse på 
mottagen dispensansökan ”Er dispensansökan med efterfrågade underlag har nu 
kommit in till Arbetstidsnämndens kansli.” 
 
Den 29:e februari inkommer från Arbetstidsnämndens kansli: ”Delbeslut om dispens 
för semesterperioden (juni-augusti) 2024, i enlighet med inkommen dispensansökan, 
beviljas härmed för Sala kommun.”. ”Beslutet från nämnden om beviljande under 
semesterperioden är således ett delbeslut inom tidigare inkommen 
dispensansökning från räddningstjänsten. För övriga delar i arbetsgivarens 
dispensansökning kommer nämnden pröva dessa utifrån ordinarie förfarande” 
 
4:e mars inkommer meddelande från utsedd handläggare på Arbetstidsnämndens 
kansli om att även om än ordförarande i Arbetsgivardelegationen är tillika 
Kommunstyrelsens ordförande så kan de inte godta arbetsgivardelegationens 
protokoll i sin beredning. De behöver ett formellt kommunstyrelsebeslut eftersom 
ansvaret för arbetsmiljön enligt Arbetsmiljölagen ligger i högsta beslutande nivå. 
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KS § 36 forts. 

 

Utifrån ovan nämnda så föreslår tjänstepersonsorganisationen att kommunstyrelsen 
tar beslut om att ställa sig bakom redan inskickad ansökan. Detta så att processen 
kan gå vidare.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.959, missiv 
KS 2024.960, Skrivelse till arbetsgivardelegationen 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att ställa sig bakom redan inskickad ansökan om dispens från reglerna om dygnsvila 
fällande räddningstjänsten. 

Erik Hamrin (M), Anders Wigelsbo (C) och Hanna Westman (SBÄ) yrkar bifall till 
ordförandens yrkande. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att ställa sig bakom redan inskickad ansökan om dispens från reglerna om dygnsvila 
fällande räddningstjänsten. 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Personalkontoret 
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Dnr 2024/127 

KS § 37 Justering av internhyror för 2025  

INLEDNING 
En översyn av driftkostnaderna för kommunägda lokaler samt inhyrda lokaler har 
genomförts. Översynen avser delen bashyra och är exklusive kapitaltjänstkostnader. 
I bashyran ingår t ex försäkringar, fastighetsskatt, el, larm, värme, vatten, 
sophämtning, tillsyn, skötsel, reparationer och underhåll av hus, gård och 
installationer samt administration. Lokalvården hanteras separat och ingår därför 
inte.  

Senaste justeringen av bashyran genomfördes inför 2024 års hyressättning enligt 
PKV med 4,3 %. Enligt riktlinjer för fastighets- och lokalförsörjning justerades även 
kapitaltjänstkostnadernas påverkan på internhyran 2024. Detta sker vart tredje år. 

Efter analys av 2023 år resultat konstateras stora kostnadsökningar på grund av 
händelser i världsekonomin. Nytt elavtal gäller från 1 januari 2024 och detta 
tillsammans med höjda bränslepriser har lett till kraftigt ökade energikostnader. 
Fastighetsenheten har fortsatt stora kostnader för tomställda lokaler, 
evakueringsmoduler och antalet fastighetsskador och dess omfattningar ökar. 
Kostnader för byggmaterial, el, fjärrvärme och drivmedel är särskilt utmärkande. 
Befintliga avtal indexjusteras årligen, vilket också lett till fördyringar.  

En ökning på 4 % ger 3.740 tkr i ökade hyresintäkter. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.763, missiv 
KS 2024.822, KSLU § 14 2024-02-21 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att internhyran (bashyran) för kommunägda lokaler höjs med samma PKV 
(prisindex kommunal verksamhet) som budgetberäkningen baseras på för 
kommande år.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att internhyran (bashyran) för kommunägda lokaler höjs med samma PKV 
(prisindex kommunal verksamhet) som budgetberäkningen baseras på för 
kommande år. 

Skickas till 
Tekniska kontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2023/526 

KS § 38 Val av strategisk inriktning för Bergslagsgården  

INLEDNING 
I detaljplan är byggnaden registrerad som ”bostadsändamål” placerad på 
kvartersmark. Skulle uthyrning ske till annat än bostad behöver detaljplanens 
ändamål omprövas. 

Beroende på val av verksamhetsändmål kan det vara möjligt att utrymnings - samt 
tillgänglighetsanpassa byggnaden men, utifrån kulturklassning, det kan även 
begränsas i vad som går att genomföra.  

Huset är byggt i två våningar med dusch/toalett placerad på bottenvåning, kök (ej 
komplett eller fungerande) finns på övervåning. Ska verksamhet bedrivas behövs 
kök, personalutrymme och personaltoalett tillskapas på nedre plan. Detta skulle 
kunna vara möjligt men kräver stora investeringar.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.764, missiv 
KS 2024.824, KSLU § 16 2024-02-21 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att frågan om investeringsmedel för underhåll av fastigheten hänskjuts till 
investeringsbudgetberedningen, 
att informationen läggs till handlingarna, samt 
att utöver ovanstående uppdra till kommundirektör att tillse att en utredning kring 
en alternativ värmekälla (luftvärme) för Bergslagsgården för installation så snart 
som möjligt genomförs.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att frågan om investeringsmedel för underhåll av fastigheten hänskjuts till 
investeringsbudgetberedningen,  
att informationen läggs till handlingarna, samt 
att utöver ovanstående uppdra till kommundirektör att tillse att en utredning kring 
en alternativ värmekälla (luftvärme) för Bergslagsgården för installation så snart 
som möjligt genomförs.  

  
  

Skickas till 
Tekniska kontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/119 

KS § 39 Verksamhetsberättelse och bokslut 2023 Kommunstyrelsen  

INLEDNING 
Nämnder och styrelse ska lämna verksamhetsberättelse där året som gått 
sammanfattas i text och resultat. Ekonomikontoret har upprättat ett bokslut och 
kommunstyrelsens verksamheter har upprättat verksamhetsberättelser. I samband 
med bokslut sker även en uppföljning av kommunstyrelsens internkontrollplan. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.602, Verksamhetsberättelse kommunstyrelsen 
KS 2024.673, Revideras verksamhetsberättelse kommunstyrelsen 
KS 2024.825, KSLU § 17 2024-02-21 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att godkänna verksamhetsberättelsen för kommunstyrelsens verksamheter. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att godkänna verksamhetsberättelser för kommunstyrelsens verksamheter.  

Protokollsanteckning 
Erik Hamrin (M) inkommer med en protokollsanteckning.  

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Ekonomikontoret 
Personalkontoret 
Staben för utveckling och förvaltning 
Tekniska kontoret 
Samhällsbyggnadskontoret 
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Sala 2024-03-07 

 
 

Protokollsanteckning KS 2024-03-07 

Punkt: KS Bokslut 

 
Bokslutet för kommunstyrelsens verksamheter 2023 visar på ett 
avsevärt underskott för året. Detta är dessvärre ingen överraskning.  
 
Vid ett flertal tillfällen under 2023 har kommunstyrelsen fått rapporter 
om utveckling och prognos. Vid dessa tillfällen har Koalition Sala lagt 
ett flertal konkreta förslag på åtgärder som kunde ha motverkat det 
underskott vi nu ser för de verksamheter som faller under 
kommunstyrelsens verksamheter. 

Med facit i hand är det lätt att inse att majoritetsstyrets brist på vilja att 
agera lett till detta underskott för 2023. Det lämnar tyvärr av Sala 
kommun ekonomiskt skört när vi nu går in i 2024.  

 

 

 

 

 

 

 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Magnus Edman (SD), ledamot kommunstyrelsen 

Hanna Westman (SBä), ledamot kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/136 

KS § 40 Internkontrollplan Kommunstyrelsen  

INLEDNING 
Avrapportering av internkontrollen ska ske i samband med delårsrapporten samt 
bokslutet. Rapporten avser kommunstyrelsen 2023. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.766, missiv 
KS 2024.603, Uppföljning av internkontrollplan KS 2023 
KS 2024.826, KSLU § 18 2024-02-21 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att godkänna uppföljning av kommunstyrelsens internkontrollplan 2023. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att godkänna uppföljning av kommunstyrelsens internkontrollplan 2023. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Ekonomikontoret  
Personalkontoret  
Staben för utveckling och förvaltning  
Tekniska kontoret  
Samhällsbyggnadskontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/162 

KS § 41 Budgetförutsättningar från finans inför Budget 2025 och Plan 
2026-2028 för Sala kommun  

INLEDNING 
I Sala kommuns budgetmodell fastställs budgeten för det kommande året(budgetår) 
samt plan för ytterligare tre år (planår). Under 2024 fastställer fullmäktige därmed 
budget för år 2025 samt en plan för åren 2026-2028. 

Resursfördelningsmodellen som används baseras på demografi och prislappar från 
det kommunala utjämningssystemet. Utifrån detta räknas tekniska ramar fram för 
de olika verksamheterna som ska vara realistiska och transparenta och motsvara en 
genomsnittlig ambitionsnivå för riket. Utöver de tekniska ramarna görs medvetna 
politiska prioriteringar som är kopplade till kommunfullmäktiges långsiktiga 
utvecklingsmål. 

Finansförvaltningen presenterar här de ekonomiska förutsättningarna inför 
budgetarbetet genom analys av den demografiska utvecklingen samt utvecklingen 
av kommunens intäkter som exempelvis kommunalskatt och utjämningsbidrag. 
Dessutom görs i budgetförutsättningarna beräkningar av bl a arbetsgivaravgifter, 
pensionskostnader och finansiella kostnader. I beräkningarna beaktas även 
kommunens finansiella mål. Preliminära tekniska ramar presenteras. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.1018, Budgetförutsättningar inför budget 2025–2028 
KS 2024.1017, Bilaga 1 Budgetförutsättningar inför budget 2025–2028 
KS 2024.1016, Budgetförutsättningar från finans inför Budget 2025 och Plan 2026–
2028 för Sala kommun 
KS 2024.827, § 19 KSLU 2024-02-21 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att överlämna Budgetförutsättningar från finans för budget 2025 och plan 2026–
2028 till kommunstyrelsen för budgetberedning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att överlämna Budgetförutsättningar från finans för budget 2025 och plan 2026-
2028 för budgetberedning. 

Skickas till 
Ekonomikontoret 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/95 

KS § 42 Utredning helgöppen turistinformation i Sala  

INLEDNING 
Sala kommun har kombinerat sin auktoriserade turistinformation med Sala 
kommuns offentliga medborgarkontor och Kommunhusets reception. Verksamheten 
har generösa öppettider måndag-fredag kl. 8.00-16.30, varje vecka året runt utom 
på helgdagar. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.1019, Svar, utredning och konsekvenser för nämndinitiativ: ”Helgöppen 
turistinformation”. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att helgöppen turistinformation fastställs till fyra tillfällen under sommaren 2024 att 
hanteras enligt plan bilaga KS 2024.1019 och därmed tas inom ram. 

Erik Hamrin (M), Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till ordförandens förslag till 
beslut. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att helgöppen turistinformation fastställs till fyra tillfällen under sommaren 2024 att 
hanteras enligt plan bilaga KS 2024.1019  och därmed tas inom ram. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Staben för utveckling och förvaltning 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/9 

KS § 43 Kompletteringsval  

INLEDNING 
Val som ska förrättas av kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att välja Michael PB Johansson (SD) som ersättare i Sala hembygds- och 
fornminnesförening. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att välja Michael PB Johansson (SD) som ersättare i Sala hembygds- och 
fornminnesförening.  

  

 

20S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
4e

14
54

c-
06

30
-4

51
9-

a6
e0

-e
a2

d5
8e

50
18

f



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/121 

KS § 44 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Vänskapsbänkar i 
Sala kommun  

INLEDNING 
I nämndinitiativet föreslås kommundirektören ges i uppdrag att tillse att ett antal 
vänskapsbänkar kommer på plats innan den 15 april 2024 samt att kostnaderna för 
genomförandet tas ur kommunstyrelsens förfogande.  
 
Vänskapsbänkar är ett uppskattat inslag i många av Sveriges kommuner. De gula 
bänkarna är en plats för samtal mellan människor och har på många platser blivit en 
symbol för vårt behov av sociala relationer. I en tid av utbredande psykisk ohälsa 
och ensamhet har de blivit ett välkommet inslag, som en liten del i ett mycket mer 
omfattande arbete.  
 
De bänkar som skulle kunna målas om och bli vänskapsbänkar finns att tillgå i Sala 
kommun. Andra insatser behövs för information och skyltning. För att uppnå en 
möjligt önskad effekt av arbetet behöver olika verksamheter samarbeta med 
iordningställandet. Det kommer att vara svårt att genomföra innan kommunens 
födelsedag den 15 april dock då det är många projekt som har samma slutdatum. En 
generös tolkning av datumet är att det är firandet av kommunens födelsedag som 
åsyftas, och det är möjligt att tillse att ett antal vänskapsbänkar kommer på plats i 
samband med det.  

Beslutsunderlag 
KS 2024. 367, Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – vänskapsbänkar 
KS 2024.535, KS § 28 2024-02-07 
KS 2024.961, Ordförande svar på nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att bifalla nämndinitiativet. 

Erik Hamrin (M), Hanna Westman (SBÄ) och Magnus Edman (SD) yrkar bifall till 
ordförandens förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att bifalla nämndinitiativet. 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/122 

KS § 45 Svar på nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Säkra Sala 
kommuns skyddsrum  

INLEDNING 
I nämndinitiativet föreslås kommundirektören ges i uppdrag att tillse en tidplan, en 
prioriteringsordning och en kostnadssammanställning för genomförandet av 
skyddsrumsförbättringar presenteras för kommunstyrelsen för beslut om 
genomförande senast 31 mars 2024 
 
Skyddsrum är en kollektiv tillgång där alla människor har rätt att söka skydd i 
händelse av krig. Den som äger eller är nyttjanderättshavare till ett skyddsrum är 
under höjd beredskap skyldig att göra skyddsrummet tillgängligt och bereda plats åt 
dem som behöver skydd. Skyddsrum ska vara byggda så att de kan användas till 
annat ändamål i fredstid. De ska dock snabbt kunna tömmas och ställas i ordning vid 
behov. Enligt Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap (MSB) är det inte just 
aktuellt att iordningställa eller på annat sätt rensa ut skyddsrum just nu. 
 
Att hålla skyddsrummen i ordning och kunna iordningställas inom 48 timmar är en 
lagstadgad skyldighet. Detta gäller således även de skyddsrum Sala kommun äger 
och ingår således redan idag i Fastighetsenhetens ordinarie verksamhet. 
 
En av de viktigaste åtgärderna för att underhålla skyddsrum är att hålla filter och 
annan nödvändig utrustning i lager. Under flera årtionden har detta inte varit 
prioriterat i Sverige, men nu vill många komplettera sin utrustning – vilket leder till 
bristande tillgång och långa leveranstider. Även denna anskaffning är ett lagstadgat 
ansvar, och ingår i Fastighetsenhetens ordinarie uppgifter. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.338, Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Säkra kommunens skyddsrum 
KS 2024.536, KS § 29 2024-02-07 
KS 2024.962, ordförande svar på nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd mot bakgrund att uppgifterna redan ingår i 
verksamhetens ordinarie uppdrag.  

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till ordförandens förslag till beslut. 

Erik Hamrin (M) yrkar bifall till nämndinitiativet.  

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd mot bakgrund att uppgifterna redan ingår i 
verksamhetens ordinarie uppdrag. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 45 forts. 

Reservation 
Erik Hamrin (M) och Hanna Westman (SBÄ) inkommer med reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Erik Hamrin (M) 
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Sala 2024-03-08 

 
 

 

Reservation KS 2024-03-07 

Punkt: Säkra Salas skyddsrum  

 
Vi reserverar mot beslutet att inte vidta några åtgärder baserat på det 
föreslagna initiativet om att förbättra och säkra kommunens 
skyddsrum. Det svar vi fått adresserar inte tillräckligt de växande 
säkerhetspolitiska hoten eller den oro som finns bland medborgarna. 

Det finns idag ett behov av en översyn och plan för förbättring som 
sträcker sig bortom den ordinarie verksamhetens. Att många av 
kommunens skyddsrum inte uppfyller nuvarande krav understryker 
bara behovet av omedelbara åtgärder för att säkerställa att 
skyddsrummen kan tjäna sitt syfte i händelse av en kris. 

En detaljerad plan, inklusive en tidplan, prioriteringsordning och en 
kostnadssammanställning, skulle inte bara skulle öka transparensen 
och medborgarnas förtroende för kommunens beredskapsarbete, utan 
även säkerställa en högre grad av beredskap inför eventuella framtida 
hot. 

Den nuvarande situationen, där det finns brister i skyddsrummens 
tillstånd och utrustning, samt långa leveranstider för nödvändig 
utrustning, är ännu en orsak att agera snabbt och effektivt.  

Att inte adressera dessa frågor proaktivt är inte bara en försummelse 
av vårt ansvar gentemot våra medborgare, utan riskerar i värsta fall att 
undergräva deras säkerhet. 

Av dessa skäl anser vi att beslutet att lämna vårt initiativ utan åtgärd 
saknar en framåtblickande inställning till kommunens säkerhets- och 
beredskapsarbete. Sala kommuns borde prioritera att våra skyddsrum 
är funktionella, säkra och redo att användas av våra medborgare när 
det behövs mest. 

 

För Moderaterna och Salas Bästa 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Hanna Westman (SBä), ledamot kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/149 

KS § 46 Svar på nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) - Kommunens 
krigsorganisation  

INLEDNING 
I nämndinitiativet föreslås kommundirektören ges i uppdrag att upprätta en plan för 
kommunens krigsorganisation, dess införande och plan för övningar samt att tillse 
att kommunstyrelsens ledningsutskott får löpande kvartalsvisa uppdateringar av 
detta arbete till det är färdigställt, med den första återrapporteringen i april 2024.  
 
Säkerhetsskyddsarbete är en viktig förutsättning för arbetet med att upprätta en 
krigsorganisation. Anledningen är att arbetet med krigsorganisation kan innefatta 
uppgifter som omfattas av sekretess och rör Sveriges säkerhet. 
 
Innan Sala kommun fortsätter arbetet med krigsorganisationen genom att analysera 
vad arbetet med att ta fram och bemanna en krigsorganisation kan innebära ur ett 
säkerhetsskyddsperspektiv. Säkerhetsskyddsanalys samt verksamhetsanalys 
genomförs under april och maj månad 2024. 
 
Sala kommun har fram tills nu disponibilitetskontrollerat samtliga fast anställda och 
krigsplacerat dessa. Fortsatt arbete med krigsorganisation fortskrider i det 
planerade kontinuitetsarbetet där samtliga kontor kommer att genomföra en 
planering för samhällsstörning, extra ordinära händelser samt höjd beredskap 
Anställda i kommunen kan komma att säkerhetsprövas och placeras i säkerhetsklass 
utifrån befattning i krigsorganisationen. 
 
Krigsorganisationsarbetet är ett kontinuerligt arbete, där den viktigaste 
förutsättningen är att ha krigsplacerad personal att disponera. Ambitionsnivån idag 
är tillräcklig för att följa lagstiftning och förväntningar som åläggs kommunen i sin 
uppgift. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.458, Nämndinitiativ från Henric Eriksson (SD) - kommunens 
krigsorganisation 
KS 2024.537, KS § 30 2024-02-07 
KS 2024.963, ordförande svar på nämndinitiativ 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd mot bakgrund att arbetet fortlöper enligt 
plan. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till ordförandens förslag till beslut. 

Erik Hamrin (M), Magnus Edman (SD), Marcus Söderlund (SD), Cecilia Viman (SD), 
Hanna Westman (SBÄ) och Tomas Bergling (M) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 46 forts. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lämna nämndinitiativet utan åtgärd mot bakgrund att arbetet fortlöper enligt 
plan. 

Reservation 
Erik Hamrin (M), Magnus Edman (SD), Marcus Söderlund (SD), Cecilia Viman (SD), 
Hanna Westman (SBÄ) och Tomas Bergling (M) inkommer med reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Henric Eriksson (SD) 
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Sala 2024-03-08 

 
 

Reservation KS 2024-03-07 

Punkt: Kommunens krigsorganisation (Alla) 

 
Vi vill med denna skrivelse reserva oss mot beslutet att lämna 
nämndinitiativet utan åtgärd.  

Det arbete som redan pågår inom kommunen gällande 
krigsorganisation och beredskap visserligen är viktigt, men att 
initiativet innehåller viktiga kompletterande åtgärder som bör 
genomföras för att ytterligare stärka kommunens förmåga att hantera 
höjd beredskap och krig. 

Det är såklart viktigt säkerhetsskyddsarbete och vikten av att detta 
integreras i planeringsprocessen. Men initiativets syftar framför allt till 
att skapa en övergripande plan som tydligt definierar prioriteringar, 
ansvarsområden och behovet av kontinuerlig övning och 
kompetenshöjning.  

Ett sådant arbete är avgörande för att säkerställa att Sala kommun inte 
bara uppfyller lagstiftningens minimikrav utan strävar efter att uppnå 
en högre beredskapsnivå. Det borde alla kunna ställa sig bakom. 

Vidare anser vi att löpande kvartalsvisa uppdateringar till 
kommunstyrelsens ledningsutskott är viktigt för att säkerställa 
transparens och möjliggöra politisk styrning och uppföljning av detta 
arbete.  

Detta skulle bidra till att öka både politikernas och allmänhetens 
förtroende för kommunens förmåga att hantera situationer av höjd 
beredskap och krig. 

Att vårt initiativ lämnas utan åtgärd innebär att kommunen 
förberedelse inför potentiella framtida utmaningar inte blir så bra som 
den kunde vara. Det vinner ingen på. 

 

 

För Koalition Sala 

Erik Hamrin (M), oppositionsråd 

Magnus Edman (SD), ledamot kommunstyrelsen 

Hanna Westman (SBä), ledamot kommunstyrelsen 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/4 

KS § 47 Övriga frågor  

INLEDNING 
 

Information om Vafab 
Ingela Kilholm Lindström (MP) informerar om lägre avgifter för vissa verksamheter. 
Information finns på Vafab:s hemsida. 

Information Sala 400 år 
Daniel Holmvin, kommundirektör, informerar om att det är brist på fanbärare.  
Informerar även om att det behövs mer folk för hjälp med att dela ut fika under 
födelsedagsfirandet. Partierna uppmuntras anmäla in intressenter till Elvira Matz. 

Information rekrytering av räddningschef 
Daniel Holmvin informerar om hur kommunen ligger till i rekryteringen. 

Information Skolchef 
Daniel Holmvin, kommundirektör, informerar om den nya TF Skolchefen.  
 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/193 

KS § 48 Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) - Byggen av mindre hus i 
Sala  

INLEDNING 
Erik Hamrin (M) väcker tillsammans med Tomas Berling (M) rubricerat 
nämndinitiativ. 

Initiativtagarna beskriver hur många drömmer om ett hus med en egen gräsmatta, 
men att detta hus inte nödvändigtvis behöver vara en fullstor villa. Vidare beskriver 
initiativtagarna att det finns alternativa husmodeller som kan passa även när man 
bor ensam eller är få i familjen. Särskilt lyfter initiativtagarna att mindre hus har 
lägre kostnader och kan vara en tilltalande lösning för många, särskilt i en tid som 
denna då driftkostnaderna för hus kar kraftigt.  

Initiativtagarna vill att Sala kommun planerar för ett område med små tomter där 
man kan bygga mindre hus. 

Initiativtagarna yrkar: 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att uppdra till samhällsbyggnadskontoret att inkludera ett försöksområde med små 
tomter för mindre småhus, så kallade ’Tiny houses’, i samband med detaljarbetet för 
södra Ängshagen. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.748, Nämndinitiativ från Erik Hamrin (M) – Byggen av mindre hus i Sala 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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2024-03-07 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/195 

KS § 49 Nämndinitiativ från Tomas Bergling (M) - Grönyteskötsel  

INLEDNING 
Tomas Bergling (M) väcker rubricerat nämndinitiativ. 

Initiativtagaren beskriver hur Sala under 2023 inte var särskilt tilltalande till följd 
av att kommunens gata- och parkenhet under sommaren 2023 bestämde sig för att 
spara in på grönyteskötsel. Vidare lyfter initiativtagaren fram att de under 
jubileumsåret 2024 vill att Sala ska kunna ha sina grönytor klippta och välskötta. 
Detta kommer initiativtagaren att få en positiv effekt på Salas ”platsvarumärke”. 

Initiativtagaren vill att Sala ska ha välskötta grönytor under jubileumsåret. 

Initiativtagaren yrkar: 

- att kommunstyrelsen uppdrar till kommundirektören att tillse att tekniska 
kontoret får i uppdrag att tillse att grönyteskötsel är i linje med den nivå som 
utfördes innan besparingarna planeras och genomförs under 2024, samt 

- att medel för att täcka dessa kostnader tas ur kommunstyrelsens förfogande. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.984, Nämndinitiativ från Tomas Bergling (M) - Grönyteskötsel 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

Beslutsgång 
Ordförande ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att nämndinitiativet får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Allis Zetterqvist

Ordförande: Amanda Lindblad Anders Wigelsbo
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